

Fynsland referat - bestyrelsesmøde onsdag d. 12. marts 2025

kl. 18:00 - 21:00, Mellemgade 15, 5600 Faaborg

Deltagere: Yvonne Koch (YK), Dorte Jensen (DJ), Thorbjørn Sørensen (TS)

Mikael Kristensen (MK) og Jens Peter Jacobsen (JJ).

Afbud: Gunnar Landtved, Bo Petersen, Kim Kuhnell, Mette Abrahamsen og Per Jensen

Særligt inviterede: Jens Bruntse (JB), Jeppe Bundsgaard (JB)

Emne	1. Hvem er ansvarlig for at bringe det drøftede emne/indsats i mål efter mødet 2. Leverance: Hvad skal behandlingen munde ud i? 3. Opfølgning: Hvad er de konkret handlingssteps – hvem har hvilke opgaver og hvilken leverance/understøtning ønskes fra Lokalsamfundsteamet?
1. Velkomst til nye medlemmer - Præsentationsrunde – bestyrelsen, kommentarer til/om det enkelte medlem fra de øvrige - Hvad brænder jeg for i Fynsland? – ikke, hvem lokkede mig ind ;o) - Konstituering af bestyrelsen, herunder det grønne råd - Godkendelse af forretningsorden - Hvem er på valg næste år?	Besluttet: Formand: Mikael Kristensen Næstformand - Kim Petersen kasserer – Per Jensen Grønne råd: Jeppe Bundsgaard, suppl. Thorbjørn Sørensen Tilretninger i Forretningsorden (rettes efterfølgende til og lægges i BOX og lægges på hjemmeside) MK ansvarlig
2. Høringssvar - flextrafik Hvad gør vi i forhold til det aflyste møde? - Udarbejder høringssvar? - Eller nyt møde? Drøftelse: Fyraftensmøde 6. marts blev aflyst grundet for få tilmeldinger, efterfølgende har flere lokalråd, der ikke havde tilmeldt sig, tilkendegivet at de er interesseret i at der bliver afviklet et møde	Ansvarlig: MK Leverance: Nyt online informationsmøde Opfølgning: Mikael indkalder til et nyt online møde, og der er en opgave for Buddier ift. at følge op overfor lokalråd
3. Opfølgning på årsmøder og egns møder - Hvilke værdidagshandlinger skal igangsættes?	Ansvarlig: MK og alle Leverance:

- Buddieordningen i det kommende år, hvordan opprioriterer vi det arbejde, og skaber tættere kontakt og stærkere relationer til lokalrådene? - Fynslands legitimitet. - 360° - hvordan vælger vi landsbyer ud?	Opfølgning: Beslutning: punktet udskydes til behandling på næste møde
4. Slå i gang puljen - Der er pt. 4-5 projekter, som der skal tages stilling til (på indkaldelsestidspunktet). Orientering om fremadrettet projekthåndtering. Lokalsamfundsteamet vil gerne smidiggøre projektansøgningen. Behandlingen skal fremadrettet ske via FMKs puljehåndteringssystem GrandtOne. Ud fra bestyrelsen ønsker til nemmere behandlingsgang, laves et nyt vurderingssystem og en udførlig guide. I den nye opsætning vil I modtage notifikationer, når I skal behandle ansøgningen individuelt og en reminder, hvis I har overset en ansøgning.	Ansvarlig: JPJ og bestyrelsen Leverance: Behandling af projekter der har ansøgt puljen i januar og februar Opfølgning: 1. Lokalsamfundsteamet sender ansøgninger ud via mail 2. bestyrelsen vurderer individuelt ansøgningerne ud fra de 7 kriterier for Slå i gang puljen og sender retur til Jens Peter – gerne cc til hele bestyrelsen, med begrundelse for indstilling/afslag. 3. Lokalsamfundsteamet udsender tilsagns-, afslagsskrivelser, og står for den videre håndtering af projekterne. 4. Fremadrettet skal ansøgninger behandles via puljehåndteringssystemet GrantOne og Lokalsamfundsteamet sender guide til brug af GrantOne ud til bestyrelsen forventeligt uge 12
5. Dialogforum d. 6. maj 2025 - Indledende øvelser – (har endnu et møde i bestyrelsen inden) Direktionen har foreslået, at dialogmødet med lokalrådene 6. maj skulle bruges som orienteringsmøde om Grøn Trepert. På dialogmødet med Kultur og Lokalsamfundsudvalget opfordrede Fynsland til at infomøde om Grøn Trepert blev fremrykket, grundet den relative korte tidsfrist for lokalråd og borgere til at komme med ønsker til “Klimprojekter”. Bestyrelsen fastholder, at det er vigtigt hurtigst muligt at få givet information til lokalrådene vedr. muligheden for at benytte onlineprogrammet “Mars”, og at følge op med et Teams møde med lokalrådene før 6. maj, hvis lokalrådene ytrer ønsker herom.	Ansvarlig: Jeppe og MK Leverance: Information til Lokalrådene om Mars og procesforløbet i Grøn Trepert Opfølgning: 1. Jeppe fremsender link til Mars og laver kort skriv til lokalråd vedr. Procesforløbet i Grøn Trepert 2. Mikael sender ud til lokalråd med en forespørgsel om der er behov for et hurtigt teams møde (ikke afklaret om Buddier har nogen opgaver i forbindelse hermed?) Under punktet blev også besluttet at næste bestyrelsesmøde skal indeholde punkt omkring lokalråd og øerne

Fra dialogmødet med Kultur og Lokalsamfundsudvalget blev drøftelse om etablering af lokalråd i Faaborg drøftet videre mhp. en drøftelse i bestyrelsen om lokalrådenes status og øernes tilknytning til Fynsland	
6. Arbejdsgrupperne og nyhedsbrevet - Vanebrudspalæet – gerne input til alternative tiltag - Hvilke grupper arbejder vi videre med i det kommende år? - Nyhedsbrevet fremover	Ansvarlig: Yvonne Leverance: At omstrukturere midler til VaneBrudsindsatsen til at igangsætte nye initiativer, der kan inspirere lokalråd og borgere til at arbejde med Grøn omstilling Opfølgning: 1. Der laves en oplæg til næste møde om Grønne Fællesspisninger De øvrige punkter blev udskudt til behandling på næste møde, dog skal arbejdsgruppen vedr. kompetenceudvikling have lavet indbydelse til kursus for lokalråd
7. Eventuelt	Mødekalender Mandag den 7. april 17.00 til 19.00 Ringe Mandag den 12. maj 17.00 til 19.00 Faaborg Mandag den 2. juni 17.00 til 19.00 i Ringe Torsdag den 3. juli - Sommermøde Tirsdag den 12. august 17.00 til 19.00 Faaborg Tirsdag den 9. september 17.00 til 19.00 Ringe Tirsdag den 7. oktober 17.00 til 19.00 Faaborg Tirsdag den 11. november 17.00 til 19.00 Ringe Tirsdag den 2. december- landsbytopmøde Tirsdag den 9. december 17.00 til 19.00 Faaborg
SUPPLERENDE PUNKTER (hvis der er overskydende tid i den ordinære dagsorden – ellers tages de på dagsordenen til næste møde)	

O = Orientering betyder, at det er en kort orientering/status om et emne – det er ikke meningen, at det skal debatteres

I/D = ideudveksling/debat betyder, at et emne (nyt eller gammelt) er åbent til debat, måske er man i en udviklingsfase og har brug for indspark vedrørende emnet.

Der er evt. mulighed for, at man har sendt materiale ud forud for mødet, som der kan tages udgangspunkt i...

B = beslutning betyder, at der skal tages en beslutning J om små eller store emner – med tydelig angivelse af hvem der er ansvarlig og eventuelt sættes en deadline.